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MĚSTSKÝ ÚŘAD OZNAMUJE 
 

 

Vážení spoluobčané, 

 

dětem začaly prázdniny, dospělákům dovolené. Chci vám popřát hodně 

sluníčka, zážitků a pohody. Začátek každého měsíce je časem pro sdělení 

aktualit z akcí realizovaných a plánovaných, tak tedy: 

 

Veřejné zasedání Zastupitelstva města Deštná se uskutečnilo v pondělí 29. června, na 

programu jsme měli 15 bodů. Uvádím krátký souhrn bodů: 

Pan ředitel ZŠ a MŠ Deštná nás informoval o rozšíření oddělení v MŠ, výměně 

elektrických rozvodů na druhém stupni ZŠ, rekonstrukci podlah v učebnách ZŠ. Od 1. září 

by mělo nastoupit do MŠ 52 dětí, do ZŠ 92 dětí. Škola se zapojila do grantových programů 

JčK a také získala prostředky na týdenní pobyt žáků v Anglii. Informoval nás také o 

personálních změnách v MŠ i ZŠ. 

Projednali jsme nabídku na pronájem pozemku či tolerování chůze občanů uličkou u 

čalounictví do ulice Sadová, kterou podali manželé Stárovi. Zastupitelstvo se rozhodlo 

jejich nabídku nevyužít. Projednali jsme také pronájem pozemků na pouť na další 3 roky, 

prodej pozemku na náměstí a v Adamské ulici, dále koupi pozemků – cesty k nové výstavě 

v ulici Stránská. 

V rámci akce Vodovod a kanalizace na Stráních jsme schválili stavební dozor, navrhli 

jsme financování obnovy vodovodu a kanalizace. V návaznosti na tuto akci a další opravy 

a tvorbu rezerv na další vývoj jsme schválili navýšení ceny za vodné na 26 Kč bez DPH a 

stočné 23 Kč bez DPH (původně 25 Kč a 20 Kč), navýšení přinese do rozpočtu jen zhruba 

100 tisíc Kč navíc, které budou připraveny na další rozvoj. 

Jihočeská univerzita v ČB nám na základě naší výzvy nabídla spolupráci při tvorbě tzv. 

Marketingového mixu pro naše muzea a propagaci Deštné jako takové. Nabídky jsme 

využili a připravujeme podklady pro spolupráci. 

Již minule jsem vás informoval o postupech města vůči průzkumnému území v lokalitě 

Čihadlo. Informoval jsem zastupitele a veřejnost o tom, že společně s obcí Světce 

podáváme správní žalobu proti rozhodnutí ministra ŽP, který průzkumná území potvrdil. 

Žalobu za nás podá advokátní kancelář. Paradoxem v této věci je to, že i když žalobu 

podáme a podá ji ještě některý z účastníků řízení, tak ani náš postup nemusí mít vliv na 

zastavení průzkumů a tyto mohou probíhat a mohou být také ukončeny dříve, než soud 

rozhodne. Za naši lokalitu nebudou žalobu podávat obce Pl. Žďár ani Lodhéřov.  

 

Další jednání ve věci možného otevření lékárny v Deštné jsem měl 30. června se dvěma 

možnými provozovateli. Zatím jsme se domluvili, že si musí promyslet koncept a spočítat 

své náklady a dají mi vědět. Předpokládám, že to bude během 14 dnů. Poté vás budu opět 

informovat a doufejme, že vám budu oznamovat znovuotevření lékárny.  

 

Ve čtvrtek 25. června jsem se účastnil elektronické aukce na nákup elektřiny a plynu pro 

město na období 1.1.2016 – 31.12.2017. Aukce byla podle výsledků úspěšná, kdy bychom 

měli ušetřit na elektřině cca 5,5 % a na plynu 7,3 %. Ještě čekám na potvrzení výsledků, 

které nám sdělí E-Centre.  

 

David Šašek, DiS. – starosta 
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Blahopřejeme  
 

Jubilantům k významným narozeninám 

 

Paní  Anně   Č á p o v é     z Lipovky 

Panu  Jaroslavu  D o l e ž a l o v i   z Lipovky 

Paní  Ivaně   P i t r o v é     z Deštné 

 

Jubilantům přejeme do dalších let hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 

 

Do obce vítáme 

 

Hanu R u d o l f o v o u. 

Lukáše M e l i š í k a. 

Květoslavu Č e n k o v i c o v o u. 

 

Našim novým spoluobčanům přejeme, aby zde byli šťastní a spokojení. 

 

Blahopřáli jsme  
 

 

 

 

 

 

 

Paní Marie Drsová z Deštné oslavila 

krásných 80 let. Blahopřát jí přišli za 

město Deštná Věra Slunéčková a 

starosta David Šašek. 
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Matrikářka Pavla Tomšů a starosta David Šašek přivítali občánky matričního obvodu 5. června. Přivítali 

jsme: Emmu Trejbalovou, Adama Lašťovku, Báru Kotěrovou, Lenku Syrovátkovou, Lukáše Holmana a 

Jáchyma Buštu.  

 

 
Matrikářka Pavla Tomšů, místostarosta Petr Janota, ředitel Jan Javorský, paní učitelky Jana Malechová a 

Daniela Hanzlíková šerpovali předškoláky 25. června. 
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Matrikářka Pavla Tomšů, starosta David Šašek, ředitel Jan Javorský a třídní učitelka Petra Kuchařová se 

rozloučili s deváťáky 26. června. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

ZPRÁVA TECHNICKÉHO ÚSEKU MĚSTA DEŠTNÁ 

 

Odpady - přehled míst na odevzdání odpadů a jeho dostupnost: 

 

SBĚRNÉ MÍSTO u školní kuchyně bude v červenci otevřeno v sobotu 25.7.2015, mimo 

tuto dobu je odpad možné odevzdat po zavolání na telefon 607 937 291 – Pavel Kučera.  

ZDE VYBÍRÁME: 

 Elektroodpad (lednice, pračky, sporáky, televize, počítače, monitory, vysavače, 

mobily, mikrovlnky, atd.).  

 Baterie, barvy, spreje, železný odpad, žárovky a zářivky.  

Malé elektrospotřebiče je možné také odložit do kontejneru u zadního vchodu do 

KD a také do kontejneru ve vestibulu MěÚ. 

 

OSTATNÍ ODPADY – druhy a místa k odevzdání 

 Oblečení, lůžkoviny, ručníky, přikrývky, plyšové hračky, kabelky, batohy a 

obuv – vše čisté a zabalené je možné odevzdávat kdykoliv do označeného 

kontejneru u zadního vchodu do KD a v Zahradní ulici. 

 Plast, papír, sklo – do kontejnerů rozmístěných po celém městě a v Lipovce, 

prosíme o řádné třídění odpadů podle jednotlivých druhů. 

 Větve a klestí bez kořenů a země – prostor u transformátoru, výjezd na Červenou 

Lhotu. 
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 Listí, tráva a další biologicky rozložitelný odpad – hnědé popelnice pro 

domácnosti a hnědé kontejnery rozmístěné u ostatních kontejnerů. 

 Tonery a cartridge z tiskáren – box ve vestibulu na MěÚ. 

 Oleje a tuky – v Zahradní ulici, u zadního vchodu do KD a v ulici Stránská u mostu 

přes Strouhu jsou umístěny zelené popelnice na sběr olejů a tuků. Potravinářský 

olej a tuk se do nádob vhazuje v uzavřených PET lahvích. 

 Železný odpad – nádoby jsou rozmístěny u sběrného místa, u zadního vchodu do 

KD a u mostu v ulici Stránská. Zde je možné odkládat plechovky, víčka a další 

různé kovové předměty nacházející se v domácnosti. Rozmístění dalších nádob na 

kovové předměty se připravuje. 

 
PAPÍR – vzhledem k tomu jak rychle jsou v současné době naplněné kontejnery na papír, 

žádáme občany, aby při odkládání kartónových krabic do kontejneru krabice rozebrali a do 

kontejneru je odložili tak, aby zabírali co nejméně místa. Pokud někdo bude mít větší 

množství papíru nebo pravidelně doma střádá tento odpad, nabízíme možnost papír odnést 

do sběrného místa nebo může zavolat na tel. 607 937 291 a papír odvezeme (pouze 

svázané balíky a větší množství). 

 

BIO POPELNICE - upozorňujeme majitele nemovitostí, kteří si ještě nevyzvedli 

popelnici na bioodpad, že popelnice jsou k vyzvednutí na Městském úřadě. V současné 

době je jedinou možností jak likvidovat bioodpad, pouze možnost mít hnědou biopopelnici 

doma nebo bioodpad odkládat do hnědých biokontejnerů umístěných u ostatních 

kontejnerů. Bioodpad se vyváží jednou za čtrnáct dní v lichý týden v pátek dopoledne. Do 

komunálního odpadu již bioodpad není možné odkládat a kompostér u ČOV pod farou již 

není v provozu. 

 

Výpis prací technického úseku města Deštná v červnu 2015: 

 

 V mateřské školce byla zahájena přestavba horního oddělení. Ze skladu v zadní části 

horního oddělení vznikne nová ředitelna, sklad a herna. V přestavované části byla 

vyměněna okna, velké balkónové dveře byly zmenšeny a osazeny novými, strop byl 

zateplen, byla natažena nová elektroinstalace, provede se nová výmalba a položení 

koberců. Šatna pro horní oddělení bude přesunuta nahoru do nynější ředitelny. Dále 

bude opravena další část elektroinstalace a rozvodů vody na chodbě a schodišti. 

 Kašna na náměstí prošla rekonstrukcí, při níž byly provedeny opravy prasklin ve 

svislých stěnách, dno bylo opraveno novou hydroizolační stěrkou a nakonec byl 

proveden konzervační nátěr celé kašny.  

 U lomu byla dokončena těžba dřeva, kdy ve dvou etapách bylo vytěženo 624,39 m
3
 

dřeva. Průměrná cena dřeva byla 1914 Kč/m
3
 bez DPH, kdy byl těžen převážně smrk. 

U lomu vznikla holina o výměře kolem 7000 m
2
, která již nebude zalesněna z důvodu 

rozšíření dobývacích prostor kamenolomu.   

 Mimo tyto výše uvedené práce probíhá pravidelná údržba města Deštná a Lipovky 

(úklid veřejných prostranství, úklid chodníků, úklid lesa, údržba vodovodu a 

kanalizace, sečení veřejných prostranství a další).  
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Připravujeme  

 

 Modernizace vodovodní šachty u školní kuchyně (výměna trať. šoupěte, nové 

napojení školní kuchyně, instalace hydrantu a hydrantového šoupěte, ukončení T – 

kusem se zaslepovací přírubou pro případné další prodloužení. 

 Prodloužení vodovodu v ulici Na Zájezku o 74 m. Současně s prodloužením 

vodovodu bude v ulici položeno i kabelové vedení pro veřejné osvětlení, trubka pro 

tlakovou kanalizaci a dešťová kanalizace. 
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 Výměna oken na Zdravotním středisku, poště a městském úřadě. Okna jsou již ve 

výrobě a v nejbližší době bude prováděna realizace. 

 V nejbližší době začne také oprava průjezdu a fasády na poště.   

 Na hřbitově jsme začali nově značit hrobová místa, štítky umisťujeme zboku 

náhrobků tak, aby na sebe čísla nepoutala zbytečnou pozornost a zároveň tak, aby 

sloužila k přehlednosti jednotlivých míst.  

 

VODOMĚRY – VÝMĚNA, ODEČTY 

 

Upozorňujeme majitele nemovitostí, že během prázdnin bude probíhat druhá etapa 

výměny vodoměrů. Dotčené majitele nemovitostí bude kontaktovat pracovník tech. služeb 

M. Menčík a domluví si s vámi termín výměny. Dále upozorňujeme na odečty vodoměrů, 

které začnou probíhat od 1.8.2015. 

 

        Vedoucí technického úseku Pavel Kučera 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

NEFUNKČNÍ ZÁŘIVKY SBÍRÁ EKOLAMP 

 

Vysloužilé lineární a kompaktní úsporné zářivky ani výbojky rozhodně nepatří do 

běžné popelnice na směsný odpad. Nejen, že se dají opětovně využít a recyklovat, ale 

navíc obsahují i malé množství nebezpečné rtuti, a proto nesmějí skončit na skládce.  

Úsporky obsahují nebezpečnou rtuť, ale i sklo, kovy a plasty. 

Zářivky (trubicové i kompaktní úsporné) obsahují 3–5 mg jedovaté rtuti, která by ve 

vyšších koncentracích mohla ohrozit lidské zdraví i životní prostředí. Kromě rtuti je 

v úsporných zářivkách obsažena i řada druhotných surovin: hliník, mosaz a další kovy, 

které je možné znovu použít v kovovýrobě. Recyklované plasty jsou dobrou surovinou 

například pro zatravňovací dlaždice, či různé plastové komponenty a vyčištěná rtuť je 

znovu využívána v průmyslové výrobě. Sklo se používá jako technický materiál nebo 

dokonce pro výrobu nových zářivek. Znovu je tak možné pro další výrobu použít téměř 

100 % materiálu, ze kterého byla zářivka vyrobena.  

Odneste úsporku „do sběru“ 

Pokud teď přemýšlíte, jak se starou úsporkou naložit a kde ji odevzdat k recyklaci, rádi 

vám poradíme. 

Nejjednodušší je odevzdat starou zářivku v elektro obchodě při nákupu nové. Úsporku 

můžete také odnést do malé sběrné nádoby, která je umístěna ve vestibulu Městského 

úřadu v Deštné. 

Nebo můžete nefunkční zářivku spolu s dalším elektroodpadem odvézt do sběrného místa 

v Zahradní ulici čp. 289 každou poslední sobotu v měsíci, mimo provozní dobu volejte 

kdykoliv na tel. 607 937 291.  Obsluha sběrného dvora ji zdarma převezme a vloží ji do 

speciální sběrné nádoby, aby se nerozbila.   

EKOLAMP se postará o sběr, svoz i recyklaci 

Zpětný odběr zářivek pro naše město zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, který 

v České republice funguje již od roku 2005. Vytváří síť sběrných míst, přispívá na náklady 

provozu sběrného místa, plně hradí přepravu sběrných kontejnerů do recyklační firmy i 

samotnou recyklaci. Díky tomu ušetří město Deštná finanční prostředky, které bychom 

jinak museli vynaložit na recyklaci nebezpečných odpadů.  
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Prostřednictvím systému EKOLAMP se během loňského roku podařilo recyklovat 6 

milionů zářivek a výbojek. To představuje více než 30 kg toxické rtuti, která by jinak 

mohla znečistit vodu o objemu 79 Brněnských či 2 Slapských přehrad. Pomozte i vy 

chránit své zdraví a přírodu našeho města a nevyhazujte úsporky do koše. 

Více se o problematice nakládání s nefunkčními zářivkami dočtete na 

www.ekolamp.cz. 
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Z NAŠÍ KNIHOVNY 

 

Vážení a milí čtenáři. Dovolte nám, abychom se i my připojili k uctění 

památky člověka, který před 600 lety položil život za svou pravdu. 

 

Dne 6.7. uplyne 600 let, kdy byl v 

Kostnici upálen  Mistr Jan Hus.  
„V pravdě evangelia, kterou jsem psal a učil a kázal, 

dnes vesele chci umřít.“ 

Touto větou Mistr Jan odmítl uznat, že je kacíř a 

zachránit si tak život. Stejně jako Ježíš přijal potupnou 

smrt ukřižováním, tak i Hus přijal pro křesťana 

potupnou smrt v plamenech. Ta (dle církevních 

zákonů) znamenala ztrátu naděje na život věčný. 

Mistr Jan vytýkal církvi, že “dveře vytesané Ježíšem 

zabednila a z domu, který měl být společný pro 

všechny, si udělala spižírnu a pokladnici“. Hus po 

vzoru Ježíše vyznával, že víra není v rituálech, ale 

projevuje se jednáním. „Víra bez skutků mrtvá jest. 

Nemůže-li být pravda projevena bez pohoršení, je lépe 

přijmout pohoršení, než pustit pravdu,“ hlásal Jan Hus 

a dostál svému přesvědčení. Až si budeme užívat 

volného dne vzpomeňme na člověka, který dokázal pro svoji pravdu a víru zemřít, 

přestože nemusel.     

 

Nenápadně a po špičkách přišly prázdniny, nejoblíbenější období dětí školou povinných. 

Knihovna bude o prázdninách sice otevřena pouze ve čtvrtek (připomínáme čas 

14,00 – 18,00 hod), ale máme pro vás přichystané překvapení v podobě nových knih. 

 

Můžete se těšit na knihy MUDr. Jana Hnízdnila Mým marodům a Zaříkavač nemocí, na 

nejprodávanější román roku 2014 - J. Jonasson: Analfabetka, která uměla počítat, 

krimiromán Larse Keplera Hypnotyzér, detektivní román Hedvábník od Roberta 

Galbraitha, detektivní román Jana Bauera z doby vlády Václava IV. Vražedná mše. Dále 

jsme přikoupili několik románů pro ženy, např. Vytoužená chvíle od E. Lowell nebo Modré 

z nebe Nory Roberts a jiné. Přibylo také pár knížek pro děti. Snad vás naše nabídka zaujala 

a některou z knih si rádi přečtete. 

 

Začátkem června proběhla v knihovně beseda s 

paní Zuzanou Kořínkovou, majitelkou voňavého 

obchůdku v Jindřichově Hradci, o bylinkách a o tom, 

jak využít toho, co nám v létě příroda nabízí, 

abychom si zachovali zdraví. V knihovně se nás 

sešlo dvacet jedna, chvíli jsme měli i strach, aby 

bylo dostatek míst k sezení a abychom se všichni do 

knihovny vešli.  Povídání paní Kořínkové bylo jako 

vždy velice poutavé a podnětné. Až pojedete do 

Jindřichova Hradce, nezapomeňte se do jejího obchůdku na dolním náměstí (Nám. Míru) 
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podívat. Určitě ho najdete. Prozradí ho totiž vůně sušených bylin. Někdy stačí jen projít 

okolo, trošku přivřít oči a jste rázem uprostřed letní louky. Možná i v duchu uslyšíte zpívat 

ptáky a ucítíte na chodidlech pohlazení trávy. Když oči zase otevřete, možná vám svět 

kolem bude připadat o malinko lepší. 

    

 
 

Přejeme vám všem krásné léto, plné prosluněných dnů a nádherných, 

nezapomenutelných zážitků. A pokud by náhodou trochu pršelo, čas strávený s knihou 

skýtá také dobrý odpočinek. Stačí trochu fantazie a můžete prožívat krásné chvíle se svými 

literárními hrdiny.                                                 

LiSt 

 

PŮLSTRÁNKA SDH DEŠTNÁ 

 

Aktuálně 

 

Plánované soutěže v Klenově se družstvo SDH Deštná nezúčastnilo. 

 

V sobotu 13.6.2015 se zúčastnilo družstvo SDH Deštná soutěže v požárním útoku ve 

Březině. Soutěž byla vypsána na 40 m dopravního vedení ,,B“ a 2 x 40 m útočných proudů 

,,C“, se sáním z nadzemního zdroje (káď). Celkově se zúčastnilo 7 soutěžních družstev 

mužů a 3 družstva žen. Deštenští hasiči byli zastoupeni jedním soutěžním družstvem, ve 

složení: Jiří Bušta – koš, Vlastimil Prágr – sací vedení, Milan Menčík st. – strojník, 

Miroslav Přibyl ml. – rozdělovač, Petr Janota – dopravní vedení B, Jan Aujezdecký – 

útočný proud C a Pavel Přibyl – útočný proud C. Deštenské družstvo se umístilo na 

2. místě. 
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závody v Březině 

 

V červenci v sobotu 4.7. pojedeme na soutěž O pohár starosty města Jindřichův Hradec 

do Dolního Skrýchova, kde je začátek již v 11 hodin a v neděli 5.7. jsme pozváni s naší 

historickou technikou do Pluhova Žďáru na oslavu výročí založení místního SDH. 

 

V měsíci červnu nebyla jednotka SDH Deštná povolána k žádnému zásahu. Členové 

jednotky prováděli pravidelnou údržbu techniky a kondiční jízdy strojníků. 

 

Deštenští hasiči v požárním sportu 

 

V tomto příspěvku bych rád představil občanům Deštné členy našeho SDH, kteří se 

věnují požárnímu sportu. Je tomu asi 6 let, co se mladí hasiči v Deštné pokoušeli založit 

soutěžní tým, bohužel nebyl zájem všech členů tohoto týmu dostatečně velký na to, aby se 

toto snažení dostalo na přijatelnou úroveň. Přesto se pár jedinců z místního SDH nevzdalo 

a v současnosti se ukazuje, že neudělali chybu. Prvním, kdo si šel za svým cílem, byl 

Lukáš Přibyl, který začal před 4 roky soutěžit za SDH Bohdalín na postu „rozdělovače“. 

 

Druhým, koho přitáhlo kouzlo požárního sportu, je David Aujezdecký. David začal před 

3 roky soutěžit za SDH Chválkov, kde odběhal jednu sezonu a poté se přesunul za 

Lukášem do týmu SDH Bohdalín. Zde už 2 sezony běhá na postu „béčkaře“. Kluci sbírají 

s týmem  spoustu úspěchů. V roce 2013 vyhráli Pelhřimovskou ligu v požárním útoku, 

v minulé sezoně se jim podařilo vyhrát Táborskou hasičskou ligu. Velmi nás těší, že to 
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tým SDH Bohdalín i díky dvěma našim členům dotáhl až na samý vrchol tohoto sportu. V 

letošním roce se tým SDH Bohdalín účastní seriálu Extraligy ČR v požárním útoku. 

 

Další dva naši členové se věnují požárnímu sportu v týmu SDH Chválkov. Jiří Václavík 

nejmladší soutěží s týmem SDH Chválkov již delší dobu a v letošním roce ho následoval 

Kamil Šindelář. Chválkovští mají velmi mladý tým a jejich výsledky se zlepšují. Věříme, 

že i Jiří s Kamilem budou s týmem Chválkova v budoucnu velmi úspěšní. 

 

Pátým členem SDH Deštná, který se věnuje požárnímu sportu, je od letošní sezony 

František Stejskal nejmladší, který soutěží za SDH Kamenice nad Lipou a vede si zde 

velmi dobře. 

 

SDH Deštná přeje všem svým členům (ve výše uvedených týmech hostují) mnoho 

úspěchů nejen v požárním sportu. 

                                                                                                               (Jan) 

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA DEŠTNÁ  

 

Dopravní hřiště 

 

I letos, tak jako v letech minulých, se naše ZŠ 

zúčastnila 2. června praktické dopravní výuky na 

jindřichohradeckém dopravním hřišti pod vedením 

lektorů Automotoklubu, pana Cakla a Štěpničky. 

Provozovatel zapůjčil všem zúčastněným žákům (1. - 4. ročník) jízdní kola a 

koloběžky, a ti byli rozděleni do menších skupin a postupně absolvovali teoretickou výuku 

(demonstrace videoukázek, pracovní listy, aj.) a také výuku praktickou (systematický 

výcvik jízdy na kole či koloběžce v simulovaném prostředí).  Žáci si tak bez rizika 

vyzkoušeli jízdu v modelovém prostředí silničního provozu a současně si přirozeně 

propojili školní dopravní výchovu s praktickými dovednostmi. Právě správné osvojení a 

upevnění základních pravidel bezpečné jízdy a dopravní kázně jsou dobrými předpoklady 

pro prevenci nehodovosti našich žáků, cyklistů-začátečníků. Po dokončení teoretické i 

praktické výuky a po úspěšném napsání znalostních testů (jen 4. ročník) obdrželi žáci tzv. 

„průkaz cyklisty“. Ten je sice jen symbolický, avšak jeho převzetí žáky ujišťuje o 

důležitosti, hodnotě a nezbytnosti celého dopravního výcviku.  

Výcvik na dopravním hřišti byl realizován díky významné finanční podpoře (grantu) 

Jihočeského kraje „Podpora programu dopravy na dětské dopravní hřiště“ a dále také za 

nemalé podpory SRPDŠ, za což chceme alespoň touto cestou podporovatelům poděkovat.   

 

Mgr. Bc. Šárka Vondráčková 
 

Návštěva Okresního soudu v Jindřichově Hradci 

  

V pondělí 8.6.2015 odjeli žáci 9. p. r. ranním autobusem do Jindřichova Hradce. Po 

příjezdu a krátké přestávce se odebrali do budovy okresního soudu. V jednací síni č. 231 

začínal v 8.30 hod. soudní proces se dvěma obžalovanými. Eskorta přivedla v poutech 

jednoho obžalovaného a druhý obžalovaný je stíhán na svobodě. 
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 Státní zástupce přednesl obvinění. Oba obžalovaní jsou stíháni za distribuci drog 

(pervitinu) a krádeže. Jednání senátu bylo odročeno a rozsudek bude vynesen 29.6.2015. 

Celé jednání bylo pro žáky velice poučné a sledovali je s velkým zájmem. Před odchodem 

ze soudní síně byli pochváleni předsedou senátu za vzorné chování.  

       Mgr. J. Říha 

 

Atletický trojboj 

 

Dne 9.6.2015 se žáci naší školy zúčastnili lehkoatletického trojboje, který se konal na 

Tyršově stadionu v Jindřichově Hradci.  

Žáci 3. - 5. ročníku byli rozřazeni dle věku a pohlaví do kategorií, v nichž následně 

soupeřili ve třech atletických disciplínách (sprint na 50m, skok daleký a hod kriketovým 

míčkem) s vrstevníky ostatních základních škol našeho okresu.  

S ohledem na počty žáků v našich třídách (tedy s ohledem na omezený výběr 

„deštenských reprezentantů“) je třeba říci, že naše 11. místo je známkou především 

odvahy, snahy a zejména zájmu všech našich zástupců. Velké poděkování proto po zásluze 

patří: N. Volfové, Z. Nacházelové, A. Uchytilovi, M. Menčíkovi, A. Dvorské, 

Z. Hammerlindlové, L. Poslušnému a D. Danyiovi.  

Finanční prostředky pro zajištění přepravy na toto lehkoatletické klání nám uvolnilo  

SRPDŠ, proto i jemu náleží naše neodmyslitelné díky.  

Mgr. Bc. Šárka Vondráčková 

    
 

11. června 2015 jsme se my, žáci 6., 7. a 9. třídy, vypravili na akci Lesní moudrost 

indiánů, kterou organizovalo občanské sdružení Vespolek a která se konala v lese u 

čističky. Po příchodu na místo jsme se vypravili se zavázanýma očima na cestu do 

minulosti. Poté jsme si sedli do kruhu a rozdělili se do tří skupin. Každá skupina postupně 

plnila 3 úkoly. První úkol prověřil náš postřeh, protože jsme během krátké trasy hledali 

věci, které do přírody nepatří. Pak jsme si jako praví indiáni procvičili střelbu lukem na 

plyšovou zvěř. Třetím úkolem byla chůze nebezpečným terénem pro brambory a cibuli. 

Potom jsme vařili v kotlíku nad ohněm guláš a přitom jsme vyměňovali svoje věci za další 

suroviny potřebné na přípravu jídla. Guláš jsme zkonzumovali ve vlastnoručně 

vyrobených přístřešcích. Na závěr jsme po sobě museli vše umýt, uklidit a uvést do 

původního stavu. 

Akce se nám líbila, protože byla poučná a zábavná.  

Bára Šlajchrtová, 7. ročník.   
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Moravský kras 

 

Ve dnech 15. a 16. června děti 1., 3., 4., 5. a 9. třídy jely na výlet do oblasti Moravského 

krasu. První den si děti prohlédly propast Macocha, pak pokračovaly vláčkem do Punkevní 

jeskyně, kde si vyslechly historii a zajímavosti o krápníkách. Na konci náročného výletu 

přišla vhod lanovka, která děti vyvezla až k chatě. Druhý den děti navštívily westernové 

městečko v Boskovicích, kde na  ně čekalo mnoho soutěží. Nejvíce je zaujalo hledání 

starých mincí a drahokamů. Po dvou příjemně strávených dnech se děti spokojeně vracely 

zpět domů. 

Tomáš Trejbal, 9. třída 

Exkurze na Červenou Lhotu 

 

V pondělí 15. června se vypravili žáci 1. – 4. třídy na zámek Červená Lhota. Počasí 

nám přálo a pěší túra tam i zpět probíhala dobře. Žáci pochodovali nadšeně za doprovodu 

zpěvu. Pan kastelán Horyna udělal dětem prohlídku ve velmi zajímavém duchu, děti samy 

poskládaly legendu o Červené Lhotě. Za tuto exkurzi, která byla dětem věnována, panu 

Horynovi velmi děkujeme. 

 

Arboristé v Deštné 

 

V pondělí 15.6.2015 byli žáci 6. – 9. postupného ročníku ZŠ a MŠ svědky úpravy 

téměř 200 let staré lípy u Poslušných v Deštné. Tříčlenný tým arboristů pod vedením R. 

Jiráka, který je vlastníkem evropského certifikátu pro úpravu stromů, šetrnou 

stromolezeckou technikou odstranil suché, zlomené nebo jinak nevhodné větve. Celodenní 

úpravu lípy provedl zcela zdarma. Žáci obdivovali práci celého týmu a v závěru ukázky 

nešetřili otázkami. 

      Mgr. J. Říha, TU 6. p. r. 

 

Výlet do Planetária v Českých Budějovicích a ZOO Hluboká nad Vltavou 
 

V úterý 16. června pokračovalo naše putování do Českých Budějovic za 

poznáváním vesmíru. Děti viděly noční oblohu se všemi vesmírnými tělesy za bílého dne, 

učily se vyhledat souhvězdí na noční obloze. V kinosálu jim byly objasněny záhady přežití 

kosmonautů ve vesmíru. 

Po návštěvě planetária naše cesta směřovala do ZOO. Tam se dětem velmi líbilo. 

Uviděly spoustu exotických zvířat, se kterými se některé setkaly poprvé v životě a 

dozvěděly se o nich řadu zajímavostí. Počasí bylo pěkné a děti byly nadšené. 

 

Mgr. Hana Böhmová a Mgr. Zuzana Géblová 

 

Školní výlet 6. a 7. třídy 

 

Vyrazili jsme z Deštné 18.6.2015 v 7:30 ráno na kolech, do autokempu U Čerta v 

Chlumu u Třeboně. Jeli jsme do Lodhéřova, pak pokračovali do Studnice, V. Ratmírova, 

Děbolína, Matné, Vydří, Dvorců, Dolní Lhoty, Příbraze, Mirochova a nakonec šťastně 

dorazili do našeho kempu. Tam jsme si dali batohy do chatek a pak odjeli na oběd. Po 
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obědě jsme měli polední klid, po němž jsme vyrazili na naučnou stezku kolem Chlumu. 

Večeřeli jsme z vlastních zásob.  

Druhý den po snídani nás čekal výlet do třeboňského zámku. Po zajímavé prohlídce a 

obědě v nedaleké jídelně jsme šli na další exkurzi do Krčínova domu. Tady jsme si 

prohlédli ryby v akváriích a účastnili se ankety o nejkrásnější český zámek. Cestou zpět do 

kempu jsme navštívili rybník Rožmberk a pomník Emy Destinové. K večeři jsme si opekli 

špekáčky.  

Třetí den po snídani jsme naložili batohy do kufru auta a chystali se na odjezd domů. V 

Lásenici nás čekal oběd – smažený sýr s brambory. Posilněni zvládáme poslední kus cesty, 

v Lodhéřově zjistíme, že Báře spadl blatník a ulomil se jí kus šlapky. A radostí bez sebe 

přijíždíme do Deštné.  

Výlet se nám líbil a až na drobné karamboly jsme ho všichni přežili ve zdraví. 

Tímto bychom chtěli poděkovat našemu učitelskému doprovodu – Mgr. Haně Tomšů a 

Mgr. Jaroslavu Říhovi a dále rodičům, kteří nám odvezli batohy do kempu a z kempu 

domů -  panu Šlajchrtovi a paní Dvorské.  

R. Steinvirtová, K. Hammerlindlová 

 

Ukončení projektu „Sazka Olympijský víceboj“ 

 

V letošním roce byla naše ZŠ aktivně zapojena do jednoho z klíčových projektů 

Českého Olympijského výboru, do Sazka Olympijského víceboje, který byl zaměřen na 

podporu sportu a zdravého životního stylu.  

Jedním z hlavních důvodů naší volby účasti v tomto projektu byla alarmující čísla 

statistických výzkumů, která vypovídala o tom, že se zpětinásobil počet obézních dětí, 

neboť v současnosti děti tráví denně v průměru 4,5 hodiny u obrazovek televizí, počítačů a 

tabletů. 

Cílem projektu nebylo soutěžit o nejlepší výkony, ale v průběhu hodin tělesné 

výchovy zapojit co nejvíce žáků obou stupňů naší ZŠ do 8 měřitelných disciplín, které 

prověřily jejich základní fyzické schopnosti: rychlost, ohebnost, vytrvalost, sílu, hbitost, 

rovnováhu, silovou vytrvalost a výbušnost.  

Na konci školního roku tým odborníků z Olympijského výboru sestavil každému 

žákovi, který se aktivně zapojil do plnění všech disciplín, individuální sportovní zprávu, 

tzv. Sportovní vysvědčení (analýzu sportovních předpokladů a konkrétních doporučení). 

Díky ní žáci a jejich rodiče zjistili, jaké jsou jejich silné schopnosti (vyhodnocení 

pohybového typu spolu s okruhy sportů, ve kterých může v místě bydliště svůj talent 

rozvíjet).  Dále také žáci získali doporučení, jaké cviky by měli používat pro rozvoj i 

svých slabších schopností. 

Vzhledem k faktu, že naše ZŠ měla 100% účast z řad žactva, získala zlatou medaili 

a zlatý certifikát jako ocenění našich maximálních celoročních snah. Žáci si díky celému 

projektu (prostřednictvím plnění méně či více obvyklých disciplín) odnesli nejen příjemné 

sportovní zážitky, ale především získali prostor pro budování dobré fyzické kondice a 

zejména pozitivního postoje ke sportu. 

 

Mgr. Bc. Šárka Vondráčková 
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Turnaj v softballu 

 

V posledním týdnu tohoto školního roku jsme pro žáky 2. stupně naší ZŠ 

zorganizovali turnaj v softballu, kterého se aktivně zúčastnilo 20 žáků šesté, sedmé a 

deváté třídy, kteří byli v rámci sportovního klání rozřazeni do čtyř týmů.   

Po téměř dvouhodinovém boji vzešel vítěz celého turnaje pod vedením Josefa Hrona, 

dále složený z T. Trejbala, R. Bláhy, R. Steinvirtové a K. Hammerlindlové. Nejen 

vítězové, ale i poražení se čestně a s plným nasazením prodírali krok po kroku řadou 

vzájemných utkání, a tak si všichni zaslouženě (s ohledem na své konečné umístění 

v turnaji) odnesli domů sladkou odměnu, za kterou patří poděkování SRPDŠ.  

Společně jsme tak strávili příjemné sportovní dopoledne, ze kterého si každý 

z přítomných odnesl nejen žádoucí tělesné potěšení, ale i příjemné emoční zážitky. 

  

Mgr. Bc. Šárka Vondráčková 
 

Barevný den 
 

 Ve čtvrtek 25. června se konal Barevný den. V devět hodin žáci základní školy 

obcházeli v barevném průvodu deštenské náměstí a jejich cesta směřovala k MěÚ. Všichni 

nadšeně pokřikovali a mávali barevnými stužkami. Dále pokračovali kolem kostela sv. 

Ottona. Průvod skončil opět před školou a žáci 1. stupně začali s malbou křídami na 

autobusové nástupiště. Nástupiště zdobila nejrůznější umělecká díla. Po dokončení maleb 

strávily děti zbytek vyučování na hřišti. Děti byly spokojené, vydováděné a jistě už se těší 

na další Barevný den. 

Mgr. Zuzana Géblová 
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Průměr ZŠ

Průměr I.st.

Průměr II.st.

Celkem žáků

Prospěli s vyznam.

Prospěli 

Neprospěli

Nedostatečné

I.st. II.st. celkem I.st. II.st. celkem

pochvala 4 3 7 32 1 33 40

napomenutí TU 9 11 20 10 10 20 40

důtka TU 5 3 8 1 6 7 15

důtka ŘŠ 1 0 1 0 3 3 4

2 0 0 0 0 1 1 1

3 0 0 0 0 0 0 0

Prospěch a chování - školní rok 2014-2015

Prospěch
I. pololetí II. pololetí

1,65 1,67

1,45 1,51

1,98 1,94

85 86

47 42

35 43

3 1

Mgr. F. Poslušný

7 3

Chování
I. pololetí II. pololetí

Celkem

 
MATEŘSKÁ ŠKOLA DEŠTNÁ  
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V červnu se u nás ve školce událo mnoho akcí, a proto bychom se s Vámi rádi o ně 

podělili. 

 

3. červen  Dětský den s hasiči. Dopoledne plné soutěží a seznámení s hasičskou 

technikou.  

 4. červen  Výlet do Pohádkové říše Fábula v Kamenici nad Lipou. 

 8. červen Krmení a jízda na koni Gurym u Jílků. 

10. červen    Fotografování – společné foto, předškoláci. 

12. červen  Dopravní soutěž v Jindřichově Hradci. Naši šikovní předškoláci se umístili na 

krásném třetím místě. 

16. červen Opékání buřtů u Dvorských.  

18. červen  Beseda se včelařem p. Františkem Poslušným. 

19. červen  Návštěva leteckého muzea. 

22. červen Barevný den – oblečení ve třech barvách, malování křídami na chodníku. 

24. červen Výlet s předškoláky na Červenou Lhotu, restaurace – večeře a přespání v MŠ.  

25. červen Šerpování předškoláků na městském úřadě. 

 

Všem, kteří se podíleli na těchto akcích, velmi děkujeme a těšíme se na další spolupráci. 

Zároveň bychom rády popřály všem dětem krásné a slunečné prázdniny a „školáčkům“, 

aby, prvního září vykročili tou správnou nohou.  

 

Jistě jste zaznamenali práce, které se po dobu června ve školce provádějí. Horní 

oddělení třída „Soviček“ se rozšiřuje a těšíme se na nové a krásnější prostory.  

 

p. uč. MŠ 
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ŠKOLNÍ JÍDELNA PŘI ZŠ A MŠ DEŠTNÁ 

 

Stále nabízíme občanům, důchodcům, maminkám na MD, rekreantům a ostatním 

stravování ve Školní jídelně Deštná nebo případně i rozvoz obědů. Cena jednoho oběda 

je 57 Kč. V případě jakéhokoli dotazu volejte: ředitel ZŠ - 384 384 280, 

zs.destna@centrum.cz; vedoucí ŠJ - 384 384 263, sjdestna@centrum.cz. 

 

  2. 7.  ČT    Zelná              Sekaná pečeně, brambor, okurka, čaj  

  3. 7.  PÁ    Hrachová        Rizoto z vepř. masa, rajský salát, čaj      
 

  6. 7.  PO                   SVÁTEK 

  7. 7.  ÚT    Kapustová       Boloňské špagety se sýrem, čaj  

  8. 7.  ST    Krupicová       Vepř. srdce na smetaně, knedlík, čaj  

  9. 7.  ČT    Vločková        Čočka na kyselo, uz. krk., chléb, okurka, čaj  

10. 7.  PÁ    Čočková          Francouzské brambory, okurkový salát čaj  
 

13. 7.  PO   Zeleninová      Vepř. maso na houbách, rýže, čaj     KNEDLÍK     

14. 7.  ÚT   Z fazol. lusků     Smažený vepř. řízek, bramb. salát, čaj 

15. 7.  ST   Kmínová         Vepř. maso po italsku, těstoviny, čaj  

16. 7.  ČT   Drůbková        Pečené kuře, brambor, kompot, čaj       

17. 7.  PÁ   Hovězí            Hov. maso vařené, křenová om., knedlík, čaj 
 

20. 7.  PO   Brokolicová     Vepř. maso na paprice, knedlík, čaj  

21. 7.  ÚT   Přidělaná        Kuřecí nudličky, rýže, čaj  

22. 7.  ST   Hovězí            Hov. maso na kmíně, těstoviny, čaj          KNEDLÍK     

23. 7.  ČT   Bramborová     Zeleninové lečo s vejci a klobásou, brambor, čaj  

24. 7.  PÁ   Boršč              Jablková žemlovka, mléko  
 

27. 7.  PO    Rajská           Čevapčiči, brambor, hořčice, cibule, čaj  

2            28. 7.  ÚT    Česneková      Ptáčková omáčka z vepř. masa, knedlík  

29. 7.  ST    Z mích. luštěnin    Plněná treska, brambor, mrkvový salát, čaj 

30. 7.  ČT    S kapáním       Roštěná, rýže, čaj           KNEDLÍK     

31. 7.  PÁ    Gulášová         Bramborové šišky s mákem, mléko, podmáslí  

 

KULTURA, ZAJÍMAVOSTI A VOLNÝ ČAS 

 

Exkurze do jaderné elektrárny v Dukovanech 

 
V sobotu 25.6.2015 uspořádala SÚRAO pro obyvatele obcí Deštná, Světce, Lodhéřov a 

Pluhův Žďár exkurzi do jaderné elektrárny Dukovany. V areálu elektrárny jsme navštívili 

mezisklad vyhořelého jaderného paliva, v němž je uskladněno vyhořelé palivo 

z dukovanské elektrárny v kontejnerech CASTOR. Všechny prostory meziskladu, 

vstupující i vystupující osoby a vybavení, jsou on-line monitorovány Mezinárodní 

agenturou pro atomovou energii.  

Dále jsme si prohlédli také nově vybudované infocentrum jaderné elektrárny. Přítomní 

pracovníci nám vše popsali a ochotně odpovídali na naše dotazy.  
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Z každé obce se mohlo zúčastnit 8 obyvatel. V Deštné jako tradičně nebyl velký zájem, ale 

přesto se podařilo všechna místa obsadit. Po exkurzi následovala diskuze s pracovníkem 

SÚRAO, který nás seznámil se současným stavem řízení o stanovení průzkumného území, 

včetně pozitivních i negativních alternativ vývoje. Ochotně a fundovaně odpověděl na 

dotazy. Myslím, že se exkurze i diskuze povedly a všichni zúčastnění odjeli domů 

spokojeni. 

                                                                           Bc. Petr Janota, místostarosta města Deštná 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Střípek do diskuse o úložišti 

      

Jsem rád, že se rozproudila diskuse ohledně úložiště, o jehož umístění se v současné 

době rozhoduje. Ostatně upozornit na to, že rozhodnutí leží na bedrech současných 

zastupitelstev, bylo také hlavním cílem celonárodní akce Dne proti úložišti. Vzhledem 

k tomu, že tato akce se konala na všech lokalitách, nemyslím si tedy, že to byla akce „dvou 

pánů“.  Na naší lokalitě tuto akci pořádali starosta a místostarosta ze sousedních obcí a 

konkrétní zapojení či nezapojení zastupitelstev svědčilo o jejich postoji. 

     Rád bych se zmínil o další důležité věci, na kterou měl zmíněný pochod upozornit, a to, 

že existuje alternativa k trvalému uložení, a sice tzv. předávané správcovství.  Jedná se o 

takový způsob uložení, kdy je radioaktivní odpad uložen v meziskladu, kde je pod 

kontrolou až do doby, než se najde a dostatečně ověří technologie, která vyřeší problém 

radioaktivního odpadu tak, aby v žádném případě nebyly zatíženy příští generace. 

V současnosti se bohužel chováme tak, že chceme odpad  krátkozrace  zakopat pod zem, 

bez ohledu na to, že krajina nebude možná moci poskytovat obživu příštím generacím.  

Přesto předstíráme, že zakopáním bude problém vyřešen.  

     Dále bych ještě rád reagoval na část vyjádření pana místostarosty o tom, že zastupitel 

se má rozhodovat svobodně, aniž by byl vázán žádnými příkazy. Domnívám se, že institut 

místního referenda má být ze zákona užit k tomu, aby vůle místních občanů byla nad 

rozhodnutím zastupitelstva obce, čili je to jako zákon, který je vázán k tomuto místu. 

Stejně tak jako se zastupitel musí řídit i ostatními zákony naší společnosti.   

     Doufám, že mé vyjádření přispěje k nalezení rovnováhy při zohledňování různých 

aspektů během procesu rozhodování a formování nových právních norem, které se týkají 

zapojení veřejnosti do spolurozhodování o trvalém vyřešení tohoto problému. 

 

Zdeněk Leitner, starosta obce Okrouhlá Radouň 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Na téma úložiště 

 

Děkuji panu starostovi Šaškovi, panu Janotovi i panu Zedníkovi za jejich informace a 

vyjádření postojů k tématu úložiště radioaktivního odpadu. Jsem velmi ráda, že se na toto 

téma rozproudila živá diskuze  - a  to nejen na stránkách deštenského Zpravodaje. Bylo na 

každý pád možné si utvořit jasnější obraz o celé záležitosti a znovu si připomenout a 

uvědomit aktuálnost této otázky, a také to, že je nutné, aby se obyvatelé Deštné o celou 

záležitost zajímali a případně podpořili pana starostu v jeho postoji. Touto cestou mu také 

chci poděkovat za jeho angažmá a práci, je výborné, že se Deštná připojila ke správní 

žalobě o rozhodnutí stanovení průzkumného území.   
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          Je rovněž velmi hezké, že se diskuse udržuje v duchu prvorepublikového hesla: “S 

noblesou a konstruktivností lze každého vyslechnouti a s pozdvihnutím hledí nad horizont 

vlastního ega vždy dospějeme k řešení nadčasovějšímu, prospěšnějšímu a vznešenějšímu.“ 

     Těším se na ev. další informace a diskuzi. Krásné léto.  

PhDr. Marie Kublová 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

SKLÁDKA A (NEBO) ÚLOŽIŠTĚ 

 

 V květnovém zpravodaji jsem si přečetl moc pěkný článek PhDr. Marie Kublové o 

pochodu na Čertův kámen v rámci celostátní akce boje proti úložišti radioaktivních 

odpadů. Článek byl zajímavě napsaný, až mne zamrzelo, že jsem se pochodu nemohl 

zúčastnit. Soudě podle článku byla akce zajímavá a poučná. Byl jsem bohužel celý víkend 

mimo Deštnou. Naprosto se však ztotožňuji s názorem, že je třeba bojovat od začátku, 

tedy už proti samotným průzkumům a ne jen nečinně přihlížet. Jak se ukázalo, přes 

všechny sliby se nás nikdo na povolení průzkumů neptal a i přes protesty obcí byly 

průzkumy povoleny. Stejně tak budou pokračovat další kroky, nedělejme si iluze. Lidé 

nejvíce slyší na peníze, čehož v současné době vláda jako lákadla využívá, ale ani tento 

přísun peněz podle mého názoru nebude trvat stále. Jedná se pouze o návnadu. 

 V článku je konstatováno, že se pochodu nezúčastnil nikdo ze zastupitelů Deštné. To 

bylo píchnutí do vosího hnízda. Hned v dalším, tedy minulém zpravodaji reagoval starosta 

i současný místostarosta. Dávám přesto za pravdu PhDr. Kublové, že postoj současného 

zastupitelstva nerespektuje dostatečně závěry referenda. Zúčastnil jsem se květnového 

zasedání, kde zrovna jedním z bodů byl postoj k rozhodnutí o povolení průzkumů a otázka 

dalších opravných prostředků se nesetkala právě s velkou podporou. Dokonce byly hlasy 

už dál nic nepodnikat, nechat to být. Pokud je PhDr. Kublové starostou doporučováno 

zúčastnit se jednání zastupitelstva, doporučuji jí to i já. Sama se utvrdí ve svém názoru, že 

řada zastupitelů výsledky referenda neprosazuje, naopak prosazuje svoje opačné osobní 

názory (J. Zedník, P. Janota). Starostovi však nelze upřít kroky, které dosud v této věci 

podnikl (stížnosti a odvolání v různých fázích řízení). 

 Ke druhé akci, která probíhala ve stejný den, tedy k akci Ukliďme Deštnou. V podstatě 

již v květnovém zpravodaji tuto akci pisatel pod zkratkou „Jan“ (mnozí lidé omylem 

nadávali na někoho úplně jiného, dokud jsem jim nevysvětlil, že pod touto zkratkou píše 

místostarosta Petr Janota – z toho vyplývá, jak je důležité kvůli čtenářům podepisovat se 

pod své názory svým celým jménem) nadřadil pochodu proti úložišti. Na jeho řečnickou 

otázku „Která akce prospěla životnímu prostředí více?“ jsem si odpověděl hned – to je 

přeci jasné - skládka radioaktivních odpadů tady bude tisíce let a uklidit se nedá, zatímco 

skládka, tedy divoká skládka v Pivní stezce se dá uklidit pomocí 32 obyvatel Deštné (jak 

píše o účasti P. Janota). Tím nechci zlehčovat jejich práci, dozajista také záslužnou, ale… 

vždyť ta skládka, přesněji řečeno ten bordel (pardon) zde nemusel vůbec být. Nejdřív se 

sem po léta s tichým souhlasem všech odpovědných vozí a pak se s velkou slávou uklidí. 

A ještě se o tom napíše článek. Chybí jen potřásání rukou na fotografii do kroniky. 

 Lidičky! Když tak zdůrazňujeme důležitost té úklidové akce, to nemohla být v neděli? 

Nebo by to týden, či měsíc nepočkalo? Nevím, kdo se akce zúčastnil, takže se nechci 

nikoho dotknout, jelikož věřím, že tak dělali v dobrém úmyslu udělat prospěšnou věc, 

avšak spousta Deštňáků takovouto akci provádí po celý rok, neorganizovaně, bez termínu 

vyhlášení. Jdou, seberou někým odhozený papír či petku nebo si uklízejí a sečou nejen 

kolem domu, ale také za plotem, kde už to jejich není, kde je to obecní (městské). Není jim 
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nepořádek lhostejný a nepotřebují k tomu žádný termín. Dělají to, aniž čekají, že si jejich 

snahy někdo všimne. 

 Mimochodem - Za bývalého režimu se akcím typu Ukliďme Česko říkalo Akce Z (tedy 

zadarmo, když nepočítám ke svačině kus českého salámu s chlebem) a tímto způsobem se 

nejen uklízelo, ale také se postavila spousta staveb. Navíc se lidé dali tak nějak 

dohromady. Také jsem se těchto brigád účastnil. Revoluce však přinesla výsměch těmto 

akcím (také řada staveb postavených takto zadarmo občany byla státem zprivatizována). 

Zadarmo poté nikdo tak říkajíc ani nehráb. Je tedy jen dobře, že se tyto akce vrací, udělá 

se mnoho prospěšného. 

 Přesto si myslím, že tady někdo něco přecenil a něco nedocenil. Když dám obě skládky 

vedle sebe co do zásahu do životního prostředí i co do možnosti jejich úklidu – vychází mi 

boj proti úložišti radioaktivního odpadu jako důležitější, a proto pojďme udělat všechno 

pro to, aby tady ta velká skládka plánovaná na věky vůbec nebyla. Nedopusťme, aby 

vzniklo něco, co se pak nedá odstranit. Tudíž podpořit takovou akci, jako byl onen 

pochod, by určitě bylo ze strany zastupitelstva vhodné. Podotýkám, že zastupitelstvo má 

devět členů, takže klidně mohli členové podpořit obě akce. 

 Chtěl bych autorce článku vzkázat, aby se nenechala znechutit, hodně lidem se článek 

líbil a stojí za ní. To je ta mlčící (a nepíšící) většina. Vždy je lepší něco dělat nebo napsat a 

rozvířit diskuzi, než nečinně přihlížet. 

Antonín Stára 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Milí čtenáři, 

 

jistě jste si v jednom minulém deštenském zpravodaji přečetli též záznam z roku 1935 o 

tom, jak probíhaly dříve vzpomínkové akce na velmi významného náboženského 

reformátora v našich dějinách – na MISTRA JANA HUSA, který se stal symbolem 

spravedlnosti a lásky ke své vlasti. V tomto roce 1935 se například v Deštné shromáždilo 

k této příležitosti výročí upálení Mistra Jana mnoho lidí, rovněž z pražského spolku rodáků 

z Deštné i místních. Průvod v podvečer procházel ulicemi s rozsvícenými lampiony skrze 

Deštnou, zpívaly se vlastenecké písně a průvod šel v závěru směrem na Březinu, kde na 

vršku u Čápovy kapličky byl zažehnut oheň a tehdejší řídící školy a městský veřejný 

činitel pan František RYBA pronesl krásnou vzpomínkovou řeč k výročí, tehdy 520 let od 

upálení Mistra Jana. Takováto vzpomínková setkání se konala dříve pravidelně a tak si 

lidé uvědomili, jaké křivdy musel náš národ snášet. Deštenští občané se účastnili setkání 

s hrdostí a dobrovolně, protože památku mistra Jana uctíval každý Čech. 

A kdo to byl vlastně pan Jan Hus? Byl to český náboženský reformátor, který se narodil 

v Jižních Čechách v Husinci kolem roku 1370. Studoval v Praze na univerzitě, kde se 

později stal děkanem a rektorem. Také byl jmenován kazatelem v Betlémské kapli 

v Praze, kde bylo hlásáno Boží slovo výhradně česky. Mistr Jan bojoval za mravní očistu 

křesťanstva a také byl proti zlořádům mezi duchovenstvem. Brzy si získal oblibu všeho 

lidu. Propagoval myšlenky učeného západního theologa Jana Wiklefa, který zastával 

myšlenku chudoby křesťanstva a život, podle zákona Kristova. Silně brojil proti 

odpustkům, ze kterých pocházelo velké bohatství církve, a také poukazoval na to, že 

odpustky nejsou uvedeny ani povoleny v písmu svatém. Spisy Wiklefovy byly záhy 

papežem odsouzeny jako kacířské, byly spáleny a Mistr Jan Hus, který byl jejich 

propagátorem, byl dán do klatby. Posléze stoupenci Husa i jeho myšlenek byli stíháni a 

popravováni. Byla napadena i Betlémská kaple v Praze, byla uzavřena a mistr Jan vyhnán. 
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V roce 1412 odešel Hus k Janu z Ústí na Kozí Hrádek u Tábora, kde opět hlásal nové 

myšlenky mezi lidem. Hus se věnoval také činnosti spisovatelské, zjednodušil český 

pravopis, kde zrušil zastaralé mluvnické tvary a nahradil je novými srozumitelnějšími. Ve 

své knize „O církvi“ píše o Božském zákoně a uvádí zde, že hlavou církve nemůže být 

papež, ale je jím navždy Kristus. Na základě těchto tvrzení jej císař Zikmund vyzval, aby 

se ospravedlnil a vše odvolal na koncilu, který byl svolán do města Kostnice. Přestože měl 

mistr Jan od Zikmunda ochranný glejt, byl po svém příjezdu do Kostnice zadržen a 

uvězněn. Proces trval půl roku a mistru Janovi bylo bráněno i v přijímání pod obojí. Bylo 

proti němu vzneseno několik nepravdivých prohlášení a též, že kázal bludy. Jan byl nucen, 

aby odvolal své přesvědčení v duchu učení Wiklefa, a protože odmítl odvolat, byl 

odsouzen k potupné a velmi bolestné smrti upálením na hranici. Současně byl před smrtí 

zbaven vysvěcení kněžského. MISTR JAN HUS BYL UPÁLEN DNE 6. července 1415. 

Jeho popel, který by byl pro českou zemi tak vzácný a posvátný, byl vhozen do řeky Rýna, 

aby Češi neměli možnost jej uctívat jako relikvii. Český národ však svého Mistra Jana 

Husa dodnes uctívá a tak je tomu i letos v roce 2015, kdy již uplynulo 600 let od této 

hrůzné události a historické křivdy na našem národě. Vzpomeňme tedy v ten den na jeho 

činy i křivdy, které se v roce 1415 udály proto, aby byl národ český pokořen. 

 

Na závěr uvedu současnou báseň ONDŘEJE HÖPPNERA: 

„S HUSEM BEZ HRANICE“ 

HUSOVA BRADA VÍTĚZNĚ TRČÍ DÁL, 

KDE PRAVDY SE LŽÍ ZUŘÍ PRANICE, 

SVĚT SE JIŽ POSUNUL O KUS DÁL, 

EVROPSKÁ UNIE ZRUŠILA HRANICE 

TAK I JÁ, PROTOŽE MUSÍM, 

JDU S BRATRY A SESTRAMI POCHODEM HUSÍM 

A „ÓDU NA RADOST“ ZPÍVÁME DO KROKU A RÁDI 

VSTŘÍC LÁSCE, POKROKU A SPOLEČNÉ „KÁDI“ 

ZLOMENOU GREŠLI AŽ NAHRADÍ EURO, 

ZPÍVAT SI BUDE FLEGMATIK I NEUROTIK 

I SANGVINIK, CHCEŠ-LI 

Eva Kadlecová 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

22. Benefiční koncert v kostelíčku sv. Jana Křtitele v Lázních 
 

V sobotu, dne 13. června léta Páně 2015 se konal plánovaný koncert k uctění památky 

našeho patrona sv. Jana Křtitele. Kostelíček byl připravený k této slavnosti po bezmála 

půlroční pauze. Bylo pozváno dosti hostů a všichni se na otevření kostelíčka těšili. 

Kostelíček byl pěkně uklizen, voněl novotou a též jasmínovými květy, kterými jsme jej 

vyzdobili. Také program byl vybrán zajímavý. Počasí nám však ten den vůbec nepřálo. 

Celý den bylo sice slunečno, ale odpoledne se začalo nebe náhle zatahovat. Koncert jsme 

připravili na čtvrtou hodinu. Kdo se dostavil do kostelíčka dříve, ten již byl zachráněn, 

protože chvilku před čtvrtou začala prudká bouře a přílivový déšť a tak mnozí vůbec 

nedorazili. Z kopce od kostelíčka se valila voda jako řeka dolů po silnici a pak začaly 

padat i kroupy. V kostelíčku se úplně setmělo a tak jsme rychle zapálili několik svíček na 

oltáři a drželi jsme svorně „černou hodinku“. Vyprávěli jsme o Deštné, svatojánských 
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lázních a o zázracích v kostelíčku, kolik lidí se zde po staletí uzdravilo ať už díky 

pramenité vodě nebo vyšší moci či vlastní vůlí. Sešlo se nás asi 25 osob, přijela též naše 

známá paní Anička, která přinesla kameru a celý program natáčela. Též naše nová 

pracovnice z Městského úřadu Mgr. Věra Slunéčková vše fotografovala a tak nám všem 

udělala radost. Z hostů přijela z Prahy rodina bývalého řídícího učitele a kronikáře 

v Deštné, pana Stanislava Jíry a nám všem se rovněž líbila malá černoška z KENI 

v Africe, vnučka jedné paní z Nové Včelnice, která hezky mluvila česky a stále se 

usmívala. Vzácní byli ale všichni, protože se dostavili v této přírodní kalamitě a to 

zaslouží ocenění. Návštěvníky tedy přivítal Vítek Zeman a Eva Kadlecová uvedla několik 

zajímavostí o sv. Janu Křtiteli a pomodlila se latinsky u vzácného pramene objeveného 

v roce 1599 za našeho patrona sv. Jana, který zemřel mladý potupnou smrtí a rovněž se 

pomodlila za všechny přítomné i jejich rodiny a známé. Modlitbu doplnila píseň „AVE 

MARIA, GRACIA PLENA“. Hudební program začal krásným sólem na housle 

v provedení Jakuba Juska. Byl to starý německý tanec od Johanna Sebastiana Bacha, který 

Jakub zahrál perfektně. S naším souborem účinkoval už od svých šesti let a všichni jeho 

hru na housle, jakož i jeho mladší sestřičky Sárinky vždy obdivovali. 

Vystoupení těch nejmladších zde bylo vždy oblíbené, zejména v začátcích činnosti 

souboru, kdy tento soubor za vedení pana učitele Karkulína čítal kolem 20 účinkujících.  

Tentokrát nás potěšila děvčátka pod vedením našich učitelek základní školy v Deštné, 

Hany a Jany Böhmových. Roztomilá Anička Staňková recitovala básničky o sluníčku a 

skřivánkovi, Adélka Prágrová s malou Aničkou Šlajchrtovou předvedly vyprávění o 

chaloupce, o něco starší děvčata, tedy Eliška Holzmannová přednesla hezky báseň 

„KDYBY TU NIC NEBYLO“, dále Martina Janotová básničku „ŠÍPKOVÁ RŮŽE“ a 

Amálka Dvorská báseň „ČECHY“. Na zakončení zahrály Anička Staňková a Amálka 

Dvorská hezké skladby na zobcové flétny a na úplný závěr zatančila všechna děvčátka 

pěkný taneček se zpěvem národní písničky „MODRAJÍ SE POMNĚNEČKY“ pod 

vedením paní Jany Staňkové, která tančila s nimi v lidovém kroji. Tento kroj měly i její 

vnučka Anička a Adélka Prágrová. Všechny dívenky byly velmi milé, všem se jejich 

vystoupení líbilo, a proto jsem se jejich vystoupení tentokrát více věnovala. 

Mezitím se bouře venku trochu utišila a tak jsme pokračovali krásným vystoupením pana 

Jiřího Bendla, který všechny ohromil svým nádherným barytonem, hlubokým hlasem, 

kterým je obdarováno jen málo pěvců. Pan Bendl za hudebního doprovodu přednesl píseň 

„Jsou svátky“ a píseň Michela Wangelise „RÁJ“, za které sklidil velký potlesk. Dále nám 

zahrál a zazpíval Víťa Zeman z Jindřichova Hradce dvě vlastní skladby o přírodě, které 

byly velmi hezké a romantické. Eva Kadlecová přednesla píseň z opery PORGY A BESS 

v angličtině a italskou píseň o chvále slunci. Když už voda kolem kostelíčka odplynula 

z kopce dolů k rybníčku a následně do potoka, všichni jsme si oddychli a rovněž jsme si 

uvědomili, že příroda je mocná a všichni se ji musí podřídit. Na rozloučenou jsme 

předvedli ještě hezkou pohádku o lásce z našeho kraje „O MALÉ KOMTESCE, 

PASÁČKOVI A BÍLÉ OVEČCE“. Pohádku vyprávěla paní Jarka Divišová, výborná 

herečka z našeho ochotnického souboru v Deštné. Měla překrásné modré zámecké šaty 

s krajkami, protože v závěru předváděla také paní kněžnu z Červeného zámečku, kterou 

doprovázel na svatební hostinu i kníže, hrál ho pan Bendl ve zlatém kabátci. Krásnou 

Komtesku Růžičku hrála pod bílým závojem s věnečkem na hlavě Eliška Holzmannová a 

Jakub Jusko jejího milého pasáčka. Nejroztomilejší byla prý Anička Šlajchrtová, 

převlečená za malého vodníčka, který se upřímně radoval z toho, že se opět ze začarované 

ovečky stala dívenka a tleskal ručkami v červených rukavičkách, tak jak to vodníčci vždy 
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dělají. Kostýmy byly hezky vybrané a všem se líbily. Svatební průvod se několikrát prošel 

kostelíčkem za zvuku hudby. Doprovázela ho i tajemná čarovnice-bylinářka skrytá za 

masku s pštrosím pérem, která Růžičku ze zlosti začarovala. Na oslavu svatby malé 

komtesky s hezkým pasáčkem zazpívala Eva Kadlecová známou svatební píseň „Už mou 

milou do kostela vedou“. Pak již jsme si jen pochutnávali na výborných poutních 

koláčcích, které pekla paní Divišová. Koláčky byly tvarohové, makové a povidlové a všem 

moc chutnaly. Někteří ochutnali i svatojánskou pramenitou vodu. Účinkující dostali ještě 

každý dobrou čokoládu za pěkný výkon a pan Bendl a Eva Kadlecová dostali kytici růží 

od paní Wandy Buchnerové. Když jsme se rozešli, bylo nám trochu smutno z divokého 

počasí, které nás překvapilo, ale protože každá chvíle v životě proběhne jen jedenkrát, byli 

jsme vděčni i za to, že nám byl tento vzácný den oslav svatého Jana Křtitele dopřán. 

„BOHU DÍKY“ 

Za všechny přítomné Eva Kadlecová. 

 

    
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

     ČERVEN V LETECKÉM MUZEU DEŠTNÁ 

OČIMA KHL 

 

     Měsíc červen byl z pohledu klubové činnosti velice 

bohatým. Vše začalo již koncem května, kdy se šestičlenný 

tým Klubu vydal na svoji další zahraniční dokumentační 

cestu, tentokrát na válečné lokality v Itálii. „Expedice Monte Cassino 2015“ nás nejprve 

zavedla na bojiště I. světové války v oblasti Roveretta, poté jsme se vydali východním 

pobřežím podél Jaderského moře a dále vnitrozemím do oblasti mezi Neapolí a Římem. 

Odtud jsme se v dalších dnech přesouvali kolem pobřeží Tyrhénského moře a pokračovali 

po bojišti II. světové války až do slavného Monte Cassina. Zdejší „krvavá“ lokalita je 

spjatá se spojeneckými vojáky v čele s Poláky. Během návštěvy zdejších pamětních míst 

jsme načerpali množství dokumentačních materiálů nezbytných pro chystaný dokument. 

Popsat celou expedici by bylo na rozsáhlý seriál. Proto chci toto stručné vyprávění ukončit 

tím, že jsme se domů vrátili v neděli 7. června v ranních hodinách a na konec listopadu 

letošního roku připravujeme z této cesty přednášku pro veřejnost. Dvanáctidenní expedice 

o délce 4027 km se zúčastnil: Vladimír Vondrka, Radek Novák, Jiří Růžička, Miroslav 

Homola, Pavel Salaba a Vladislav Burian.  

     Již druhý den po návratu z Itálie došlo k přátelskému setkání devíti amerických 

vojenských kadetů s vedením města Deštná a členy Klubu historie letectví Jindřichův 

Hradec v Leteckém muzeu Deštná. Hosty ze Spojených států amerických osobně přivítal 
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starosta města David Šašek, expozicemi je provedl Vladislav Burian z Klubu. Bylo 

potěšitelné, že mladí vojáci měli zájem nejen o vojenské armádní letectvo, ale také o 

historii létání v našem regionu, čs. letce na bojištích II. světové války, nejvíce 

pochopitelně o účast amerických letců 15. USAAF v bitvě nad Jindřichohradeckem 24. 

srpna 1944.  

     Ve čtvrtek 18. června navštívili Letecké muzeum v Deštné klienti z jihočeské pobočky 

organizace LORM (Společnost pro hluchoslepé z. s.). Historik Vladislav Burian si pro 

hluchoslepé návštěvníky připravil netradiční prohlídku, během které si mohli vybrané 

exponáty osahat, potěžkat či osobně vyzkoušet. Ač jsou tito lidé hendikepovaní, jejich 

zájem o vystavené exponáty byl obdivuhodný!  

    Od pátku 26. června do ranních hodin 30. června se Karel Ludvík a Vladislav Burian, 

členové Klubu historie letectví Jindřichův Hradec, zúčastnili dokumentační cesty na 

Ukrajinu, kterou pořádalo Ministerstvo obrany ČR ve spolupráci s Městem Jindřichův 

Hradec. Autobusový zájezd skvěle vedl Ing. Pavel Filípek, za město nad Vajgarem pak 

místostarosta Ing. Bohumil Komínek. Místem dokumentace byla bojiště našich pradědů a 

dědů v oblasti Zborova, včetně odhalení dvou pamětních desek v malé vesničce Starý 

Martinov, které se dotýkají příběhů konkrétních rodin od nás z Jindřichohradecka. Jedním 

z hlavních iniciátorů celé akce, zmapování příběhů našich předků a především zachování 

jejich památky, byl Ladislav Holický z Okrouhlé Radouně. Svojí návštěvou Starého 

Martinova vzdal mimo jiné hold svému pradědovi Janu Holickému, který zde 

28. června 1915 zahynul v boji. Více informací k celé akci se dozvíte na říjnové přednášce 

v Muzeu Jindřichohradecka. 

     Budete-li mít zájem o více informací o činnosti našeho Klubu, najdete je na webu: khl-

jhradec.cz.  

     Přeji Vám všem hezké léto a stále jen hřejivé slunce nad hlavou! A co přát Leteckému 

muzeu Deštná? Bezesporu o něco větší zájem návštěvníků, kterých v letošním roce naše 

aviatické expozice navštívilo prozatím asi jeden tisíc sto lidí.   

Vladislav Burian 

 

 

Američtí vojenští 

kadeti během 

návštěvy Leteckého 

muzea Deštná. Dolní 

řada uprostřed, nrtm. 

Dan Branda, který se 

o vojáky staral po 

celou dobu jejich 

pobytu na 

Jindřichohradecku. 

Horní řada uprostřed 

starosta města Deštná 

David Šašek. (Foto: 

Archiv KHL J. 

Hradec)     
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Na snímku klienti 

společnosti LORM 

(hluchoslepí) Miloslav 

Koklar a Zdeněk Voda 

(uprostřed) naslouchají 

výkladu Vladislava Buriana 

nad motorem z německé 

válečné stíhačky 

Messerschmitt Bf-109, 

který je vystaven ve vstupní 

hale muzea. (Foto: Jana 

Radová, LORM z. s.) 

 

 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
- 30 -                                                                               Zpravodaj Deštenska 

 
Barevný den na náměstí, 24.6. 

 

 
Odborné ošetření lípy u Poslušných, 15.6. 
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K výročí 600 let od upálení Mistra Jana Husa 

 

 V noci 10. června 1415 napsal M. Jan 

Hus ve vězení v Kostnici list „Věrným 

Čechóm… v Bohu milí páni paní bohatí i 

chudí – prosím, aby kněží dobrých obyčejů 

milovali a ctili, abyste se varovali lstivých 

lidí zvláště kněží nehodných, že jsou 

v rouše ovčím a uvnitř hltaví – také prosím, 

abyste se milovali, dobrým násilím tlačiti 

nedali a pravdy každému přáli – psal jsem 

tento list v žaláři v okovech čekaje na smrt 

odsouzení maje plnou naději v Bohu…“ 

(Výňatky z překladu do moderní češtiny F. K.)  

          Upálení M. Jana Husa 6. července 1415 v Kostnici vyvolalo v českých zemích vlnu 

rozhořčení proti koncilu a římské církvi. Většina české a moravské šlechty na sjezdu 

v Praze, již v září r. 1415, poslala koncilu do Kostnice protestní list, v němž ctí památku 

Jana Husa odhodláním, že ji budou hájit „až do krve prolití.“ K listu přivěsili své pečetě. 

Následující husitské války byly především obranou proti pěti křižáckým výpravám, které 

násilím chtěly „kacířský“ český národ pokořit a přivést zpět do „samospasitelné římské 

církve.“ Křižáci byli poraženi! Až vzájemný hněv a nesvornost náboženských skupin, 

přivedly Čechy do bratrovražedného boje u Lipan v roce 1434. Tam zvítězil papežský 

Řím.  

           S národní hrdostí vzpomeňme mučedníka pravdy Mistra Jana Husa. Ale i na jeho 

odkaz, tak naléhavě znějící i dnes!  

                                                                                                                     F. K. 

 

POD DEŠTENSKOU VĚŽÍ  
 

Taková obyčejná vrata  

 

Jak často, bezmyšlenkovitě, tiskneme kliku a otvíráme domovní dveře - vrata 

cizí i našich domovů. Možná na teplo naší dlaně čekají? Vždyť umožňují náš 

vstup k přátelům i milým doma. A také se naposled otevřou k našemu odchodu do nebytí.  

Stojí za to, při procházce Deštnou, dívat se po vratech. (Těch „živých“, ne zarostlých 

kopřivami!) Kolik různých typů a konstrukcí, či výzdoby, vidíme. Vrata ukazují nejen na 

movitost majitele, ale také jeho nápaditost. Obdiv věnujeme výrobcům, většinou místním 

truhlářským mistrům.   

Z řady zajímavých typů deštenských vrat, jsme s paní Jitkou Šváchovou vybrali osm na 

ukázku. Pořadově jsou očíslovaná 1 – 8.  

č. 1. Vrata v domě čp. 68, u Štiplů. Vojtěch Štipl, umělecký truhlář a řezbář, poslední ze 

zdejšího staletého rodu truhlářů – Štiplů, si v počátku 20. století vtiskl tehdejší secesní 

módu do svých vrat. Krásně výtvarně navrženo a perfektně vyrobeno.  

č. 2 – 3. Menší dům čp. 69, dříve u Kovandů. Dlouhá léta zde žily rodiny Svátů (zedníci 

ze Březiny).  Nevíme, který z nich měl výtvarnou představu o výzdobě vrat (č. 2), ale 

truhlář vyrobil zajímavé dílo s renesančními znaky. Dlouhým užíváním poničená vrata 
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dala nynější majitelka nahradit novými (č. 3). Jsou opět dřevěná, krásně složená (slunce), 

v selském stylu. Příklad citlivé tradice, vrata vyrobili Tomáš a Břetislav Jílkovi. 

č. 4. Vránkův dům, čp. 39. Vstupní vrata jsou určitě jedny z nejstarších, snad pamatují 

počátek zdejší pošty, založené v roce 1869. V pěti oddělených pásech vytvořil nápaditý 

truhlář různé geometrické ozdoby, včetně horních okének k osvětlení průjezdu.  

č. 5. Vrata v domě čp. 43, Čáp. Materiálem i výzdobou více jak stoleté dílo. Jednoduché 

sestavení ploch, v horní pevné části se symbolem „slunce“, a s jemným zdobením, může 

ukazovat na zručného tesaře. Při zastavení u nich, mám pocit, jak svojí dlouhověkostí na 

mne hledí s ironickou otázkou: co ty můžeš vědět o věčnosti?  

č. 6. Dům kovářů Dvořáků, čp. 85. Novější vrata, snad z 30. let minulého století. 

Truhlářsky pěkně zpracovaná, včetně funkčního světlíku v jejich horní části. Zajímavostí 

jsou od koní ohryzané dolní výplně vrat. 

č. 7. Vrata v domě u Ratajů, čp. 14. Pěkně geometricky rozvržená a s řemeslnickou 

zručností sestavena plocha vrat. Pravděpodobně vyrobeno v místním truhlářství Václava 

Bruse, koncem 30. let 20. století.  

č. 8. Není pochyb, že vrata v čp. 86 „hodně pamatují“. Ve zdejší kolářské dílně již 

v roce 1829 pracoval Václav Štiach. Jeho potomci předali kolářskou štafetu poslednímu 

koláři, Václavu Stejskalovi, který se na dům přiženil. Zobrazená vrata jsou asi jeho dílem 

v počátku 20. Let minulého století. Zajímavou součástí vrat, spíše domovního vjezdu, 

bývaly nárožní kameny. Měly vjíždějícímu povozu zabránit, aby poškodil ostění vrat. Je 

potěšitelné, že u mnohých vrat ještě zůstaly. Například u domů čp. 14, 22, 28, 34, 39, 41, 

62, 63. I když většinou už neplní původní službu, zasluhují naší ochranu.  

Douška – Nezapomeňme, že vrata a domovní dveře již od starých dob hlídá Janus, 

jeden z římských bohů. Má dvě odvrácené tváře, bdí nad příchozím a odcházejícím. Proto 

jej svým chováním k vratům nezlobme!  

F. K. 

       

       

č. 1 

č. 4 

č. 3 č. 2 

č. 6 č. 8 
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ČRS MO DEŠTNÁ  

 

Vedoucí rybářského kroužku v Deštné Jan Staněk a Jiří Štěpánek připravili závody pro 

mladé rybáře na sobotu 20. června na rybníku Panský ve Březině. Za účasti 10 chytajících 

a jejich rodičů v pěkném počasí se nachytalo plno pěkných ryb. Při vyhlášení předseda 

rybářů Z. Beran pasoval 3 nové účastníky závodů na rybáře. 

 

Výsledky závodů: 

1. T. Zelinger    829 cm 

2. J. Šlajchrt     617 cm 

3. L. Poslušný   595 cm 

4. D. Mareš     479 cm 

5. J. Petrů     434 cm 

6. T. Mareš    261 cm 

7. A. Šlajchrtová  207 cm 

8. A. Uchytil    163 cm 

9. H. Čadek    139 cm 

10.  D. Hanák      75 cm 

 

Celkem se chytilo 126 kusů ryb, z toho 95 kaprů, 13 karasů, 3 línů a 15 ks bílé ryby. 

 

 

 
 

č. 5 č. 7 
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Z DEŠTENSKÉ KRONIKY  

 

Rok 1955 - několik postřehů z roku 1955, v kronice je 

jen málo zápisů 

 

Elektropodnik 

Tento podnik při Okresním stavebním podniku, jehož 

vedoucím byl Jan Kučera, byl přestěhován začátkem roku 1955 do Kamenice nad Lipou. 

 

Pekárna 

Mlékárna byla přestavěna na parní pekárnu, zkušební provoz byl zahájen 05.06.1955. 

 

Autobus přes Lipovku 

V červenci 1955 byl přestavován most na silnici ve Světcích. Autobus do Kamenice 

musel dělat objížďku přes Lipovku a Březinu. Tím obě obce dostaly autobusové spojení a 

to zůstalo trvale i po postavení mostu. Některé spoje do Kamenice vedly z Deštné přes 

Lipovku a Březinu, jiné přímo přes Světce. 

 

Nákladní doprava po železnici 

Železnice udělala nová opatření - kusové zásilky se nemohly nadále podávat na nádraží 

v Kardašově Řečici nebo v J. Hradci, ale musely se podávat na poště v Deštné, odtud je 

příležitostně odváželo nákladní auto ČSAD na dráhu do Pelhřimova. Rovněž zásilky 

určené do Deštné šly dráhou do Pelhřimova a odtud je přiváželo auto ČSAD. Toto 

opatření bylo trvalé.  

 

Stížnost prezidentské kanceláři 

Jak občané dovedli zneužívat svých práv, svědčí například to, že v roce 1955 Marie 

Sehnalová, čp. 120 podala stížnost přímo kanceláři prezidenta republiky, že MNV 

nevyhověl její žádosti o přidělení bytu pro ni, zetě Ludvíka Hroudu a jeho dceru Libuši. 

Šetřením bylo zjištěno, že žádost vůbec nebyla na MNV podána. 

 

Archiv 

O prázdninách 1955 roztřídil profesor Dr. Josef Klik obecní archiv, který byl uložen ve 

zvláštní místnosti v čp. 61. MNV nesouhlasil s přemístěním archivu do Černovic nebo 

Počátek. 

 

Polesí Deštná 

Lesní správě - polesí Deštná byla za kancelář přidělena místnost v čp. 87. Vedoucím 

polesí byl Kučera, hajní Neubauer a Bartůšek. V létě 1956 byla kancelář přestěhována do 

čp. 4, kde byla až do roku 1964. V tomto roce se lesní správa přestěhovala do Mnichu. 

 

Názor na dovolenou 

Zajímavý byl názor rady MNV v roce 1955 na dovolenou: „Rada MNV nesouhlasí, že 

MUDr. Karel Med bude mít dovolenou v druhé polovině srpna a že se mají nemocní 

obracet na lékaře do Černovic. Lékaři v tak mimořádné době (žně) by si neměli brát 

dovolenou. Dovolená není na dnešní poměry přijatelná.“ (citace) 
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Úmrtí v roce 1955 

Seřazeno postupně podle úmrtí v roce - Marie Randlová 245, Soběslav Řezník 197, 

Kateřina Vávrů 180, Karolína Růtová 154, Antonie Václavíková 118, Jindřich Eisner 120, 

Milada Vránková 39, Václav Novák 81, Josefa Přibylová 225, Františka Tittelbachová 

131. Průměrný věk byl v tomto roce 71 let. 

                                                                        Z kroniky vybrala J. Vichrová 

 

Murphyho zákony: Atletické zákony 

Leapův sumární zákon - Atletika je souhrnné pojmenování činností, při nichž lidé běhají, 

skáčou a házejí různými předměty. 

Strifeova vysvětlivka - Nelze ovšem zaměňovat atletický závod s rodinnou roztržkou, 

ačkoli při ní lidé také běhají, skáčou a házejí předměty. 

 

ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST DEŠTNÁ 

 

ŽIVOT SE SVATÝMI 

 

29. červenec: Svatá Marta (památka) 

 

 Bratři a sestry, ve středu 29. července 2015 

budeme slavit v tom našem deštenském kostelíčku 

spolu s celou církví památku svaté Marty, která 

žila za časů Krista Pána v malé vesničce Betánie 

kousek od Jeruzaléma. Měla sestru Marii a bratra 

Lazara, kterého Pán Ježíš vzkřísil z mrtvých, jak 

nám o tom podává zprávu Miláček Páně sv. Jan 

Evangelista v 11. kapitole svého evangelia. 

Kristus Pán měl k těmto sourozencům velice 

přátelský vztah. V jejich domku v Betánii 

nacházel opravdové rodinné zázemí. Marie měla 

spíše hloubavou povahu, zatímco Marta byla 

energickou domácí paní. Je uctívána jako 

patronka žen v domácnosti. 

 Pán Ježíš se na svých apoštolských cestách 

vždycky rád zastavoval v domě Lazara, Marie a 

Marty v Betánii. Zde našel vždy otevřené dveře a 

ještě více zde nacházel otevřená a HOŘÍCÍ 

SRDCE. Dvě rodné sestry – Marie a Marta – přijímaly svého Učitele, Mistra a Pána každá 

svým způsobem. Svatá Písma o tom hovoří velice jednoduše: Marie si sedla k nohám 

Ježíšovým a naslouchala mu. Byla typem kontemplativním, rozjímavým. Marta zase 

upírala svou pozornost na vzorné pohostinství. Byla typem činným, energickým, 

aktivním. Až potud by bylo všechno v pořádku. 

 Nyní se podívejme na Martu pod dvěma zornými úhly. První pohled upřeme na Martu 

tehdy, když ji Pán Ježíš napomíná. Buďme rádi, že nám to svatý Jan Evangelista 

zaznamenal, neboť se to velmi často týká každého z nás. Kristus Pán měl radost z jejího 

pohostinství, a toto pohostinství samo o sobě Martě nevyčítal. Avšak pokáral ji tehdy, 

když si Marta stěžovala na sestru Marii. Z té stížnosti je patrná jakási žárlivost na Marii, 
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že se oddává pouze obdivu, jen naslouchání a že setrvává jen při tom. Marta sestře vyčítá, 

že se Marie jen modlí a ona musí pracovat sama. 

Takto jednáme často i my. Mnohokrát se stává, že litujeme času, který jsme darovali 

Bohu – tedy času naší modlitby. Říkáme si, kolik času jsme „ztratili“ modlením, zatímco 

jsme mohli pracovat a vydělávat peníze. Jako bychom se mnohdy pohybovali jen po jedné 

koleji, a tou je práce. A modlitbu považujeme za jakýsi přívažek, za jakousi „funkci“ naší 

práce. Avšak pozor, přátelé, avšak POZOR!!!  Náš Pán tehdy Martu pokáral, a totéž 

pokárání platí i nám: „Marto, Marto, příliš pečlivá jsi! Děláš si starosti a znepokojuješ se 

pro mnoho věcí, a přece jen jedno je potřebné. Marie si vybrala nejlepší úděl, a ten jí 

nikdo nevezme.“ 
 A nyní upřeme na Martu druhý pohled. Tento druhý pohled na Martu jí přináší 

pochvalu. Marta byla především žena víry. Napomenutí Krista Pána ji od něho 

neodvrátilo, ale naopak ji ke Kristu ještě více přitáhlo. Pochopila, že opravdu jen jedno je 

potřebné, a to je víra v Boha a láska k Němu. Proto když zemřel její milovaný bratr La-

zar, dokázala Kristu Pánu s jistotou říci: „Pane, kdybys tady býval byl, nebyl by můj bratr 

zemřel.“ Potom však dodává s jistotou zcela neochvějnou: „Ale i nyní vím, že o cokoliv 

budeš prosit Boha, on ti to dá!“ 
 Toto druhé vyznání Marty – to už je naplno rozvinutý květ její víry. To je pevná víra a 

naděje, že ještě nic není ztraceno. A Pán Ježíš jí odhalil veliké tajemství: „Já jsem 

vzkříšení a život. Kdo věří ve mne, i kdyby umřel, bude žít a žádný, kdo žije a věří ve 

mne, neumře navěky. Věříš tomu?“ Po těchto slovech Krista Pána už její víra a naděje 

splývá v horoucí lásku. A z jejího HOŘÍCÍHO SRDCE vytryskne nádherné vyznání: 

„Ano, Pane, já jsem uvěřila, že ty jsi Mesiáš, Syn Boží, který přišel na tento svět!“ 
 Bratře milý, sestřičko drahá, věříš tomu? A tak se i my můžeme z obou pohledů na 

Martu mnoho naučit. Z prvního pohledu na svatou Martu se učíme vytvářet harmonii mezi 

modlitbou a prací. Modlitbou se připravíme na kvalitní práci, a práci budeme proměňovat 

na modlitbu. To se stane tehdy, když budeme pracovat s dobrým úmyslem – oslavit Boha 

a pomáhat svým bližním. Při práci nebudeme jako neživí roboti. To, co člověka při práci 

odlišuje od robota, je zásada: srdce k Bohu, ruce k práci, hlavu k nebi a nohy pevně na 

zemi. A z druhého pohledu na svatou Martu se učíme nikdy nepropadat zoufalství a 

beznaději. Ano, nikdy si nezoufejme, ale vždy svému nebeskému Otci vyznejme, že v 

něho pevně věříme, doufáme a že ho nade všechno milujeme, abychom od něho jednou – 

až přijde náš čas – mohli přijmout život věčný. Svatá Marto, oroduj za nás!   A m e n . 

 

Váš služebník a duchovní otec P. Mgr. Ing. Jan Špaček, dr. h. c. 
 

POŘAD BOHOSLUŽEB V ČERVENCI V DEŠTNÉ (kostel sv. Ottona): 

 

- Středa 1.7.2015 v 17 h – votivní mše „O svatém Josefu“ 

- Pátek 3.7.2015 v 17 h – svátek sv. Tomáše, apoštola; PRVNÍ PÁTEK V MĚSÍCI 

(po mši sv. – výstav Velebné svátosti, adorace, litanie k BSJ, zásvětná modlitba, 

svátostné požehnání) 

- Neděle 5.7.2015 v 11 h – SLAVNOST SV. CYRILA A METODĚJE, 

slovanských věrozvěstů, patronů Evropy, hlavních patronů Velké Moravy 

- Středa 8.7.2015 v 17 h – středa 14. týdne v mezidobí 

- Pátek 10.7.2015 v 17 h – pátek 14. týdne v mezidobí 

- Neděle 12.7.2015 v 11 h – 15. neděle v mezidobí 
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- Středa 15.7.2015 v 17 h – památka sv. Bonaventury, biskupa a učitele církve 

- Pátek 17.7.2015 v 17 h – pátek 15. týdne v mezidobí 

- Neděle 19.7.2015  v 11 h – 16. neděle v mezidobí 

- Středa 22.7.2015 v 17 h – památka sv. Maří Magdalény 

- Pátek 24.7.2015 v 17 h – pátek 16. týdne v mezidobí 

- Neděle 26.7.2015 v 11 h – 17. neděle v mezidobí 

- Středa 29.7.2015 v 17 h – památka sv. Marty 

- Pátek 31.7.2015 v 17 h – památka sv. Loyoly Ignáce, kněze, zakladatele 

Tovaryšstva Ježíšova 

- Neděle 2.8.2015 v 11 h – 18. neděle v mezidobí  

 

SBÍRKA NA POTŘEBY CHARITY: 

 

V neděli 2. srpna 2015 se bude konat při mši svaté kostelní sbírka na potřeby 

Charity. Za vaše dary upřímné Pán Bůh zaplať! 

 

BOHOSLUŽBY V ČERVENCI NA ČERVENÉ LHOTĚ U NEJSVĚTĚJŠÍ TROJICE: 

 

- Neděle 5.7.2015 v 16 h – SLAVNOST SV. CYRILA A METODĚJE 

- Sobota 1.8.2015 v 16 h – 18. neděle v mezidobí (mše sv. s nedělní platností) 

 

CÍRKEVNÍ SŇATKY V ČERVENCI NA ČERVENÉ LHOTĚ: 

 

- Sobota 25.7.2015 v 13:30 h – snoubenci Mgr. Irena Švecová & Bc. Jaroslav Kosík 

(oddavky – církevně-kanonické manželství). Sezdává P. Ing. Jiří Špiřík, Th.D., farní 

vikář Římskokatolické farnosti – proboštství Jindřichův Hradec. 

 

POUTNÍ MŠE SVATÉ V ČERVENCI VE FARNOSTI DEŠTNÁ: 

 

- Neděle 19.7.2015 v 14 h – Jižná (Panna Maria Karmelská) 
 

SPORT 

 

Fotbal 

 

V červenci neprobíhá žádný fotbal mužů ani staré gardy, příprava na nový ročník 

soutěže mužů začíná v sobotu 8.8.2015 od 12:30 jubilejním 50. ročníkem turnaje. Stará 

garda začíná v sobotu 15.8.2015 od 13:00, 15. ročníkem Memoriálu K. Kadeřábka. 

Trénink mužů a staré gardy probíhá společně, každý pátek od 18:00 na hřišti. 

Trénink žáků a přípravky je přes prázdniny přerušen. 

 Pavel Kučera, předseda TJ Sokol  

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Okresní přebor sportovní gymnastiky 

 

Letošní klání okresního přeboru ve sportovní gymnastice se uskutečnilo v sobotu 

6.6.2015 v tělocvičně ZŠ v Nové Bystřici. Již pošesté se mezi sebou utkala děvčata z TJ 

Jiskra Nová Bystřice, která vedou manželé Tesařovi a děvčata TJ Sokol Deštná, se kterými 
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nacvičuje Jana Staňková a Lenka Bobáková. Soutěže se zúčastnilo celkem 19 závodnic – 

za Deštnou závodilo 9 děvčat a za Novou Bystřici 10 děvčat. Rozhodčími závodu byly 

bývalé cvičenky Iva Přívětivá (NB) a Lenka Zemanová (Deštná). 

Atmosféra závodu byla velmi přátelská, závodnice obou družstev se těšily na setkání a na 

vzájemné porovnávání toho, co nového se za uplynulý rok naučily. 

Závodnice soutěžily ve 4 věkových kategoriích.  

 

Žákyně ročník 2008 – 2010 jsou nejmladšími cvičenkami, proto soutěžily pouze 

v trojboji na nářadích – koberec, lavička a přeskok přes bednu. V této kategorii závodila 3 

děvčata z Deštné – všechny tři závodnice dostaly diplom. 

1. místo – zlatá medaile: Verunka Štefanová (2008) 

2. místo – stříbrná medaile: Jindřiška Jílková (2009) 

3. místo – bronzová medaile: Eliška Sinerová (2010) 

 

Mladší žákyně I. (ročník 2006 + 2007) závodily ve čtyřboji na nářadích – koberec, 

lavička, hrazda a přeskok přes bednu. V kategorii mladších žákyň I. soutěžilo 5 závodnic, 

3 z Deštné. 

1. místo – zlatá medaile: Anička Staňková (2007) 

4. místo – Anička Sinerová (2007) 

5. místo – Adélka Prágrová (2006) 

 

Mladší žákyně II. (ročník 2004 + 2005) závodily ve čtyřboji na nářadích – koberec, 

kladinka, hrazda a přeskok přes kozu. V této kategorii soutěžilo 7 závodnic, jednalo se o 

nejpočetnější kategorii, ve které byl výkon mezi závodnicemi velmi vyrovnaný, a o pořadí 

rozhodovaly desetinky bodů. 

1. místo – zlatá medaile: Zuzanka Nacházelová (2005) 

4.       místo – Nelinka Píglová (2005) 

 

Starší žákyně I. (ročník 2001+2002) závodily taktéž ve čtyřboji na nářadích – koberec, 

hrazda, velká kladina a přeskok přes kozu. V kategorii starších žákyň závodila 4 děvčata, 

Deštnou reprezentovala pouze 1 závodnice Nikola Volfová. Nikola cvičí gymnastiku 

velmi krátce, i přesto se velmi snažila a sestava na koberci se jí moc povedla. 

4.       místo – Nikola Volfová (2003) 

 

Každá ze soutěžících si domů odnesla na památku diplom a medaili (i závodnice, které 

nestály na „bedně“ si odnesly medaili za účast) a drobný dáreček.  

Tímto bych chtěla poděkovat děvčatům za výbornou reprezentaci TJ Sokola Deštná na 

závodech, za zápal a nadšení, se kterým chodí každý týden trénovat. Za vedení gymnastiky 

si veliký dík zaslouží Jana Staňková a Lenka Bobáková. Dívky byly na závody opravdu 

výborně připravené, někdy jim k medaili chybělo opravdu jenom trochu štěstíčka. 

Děkujeme také Růžence Fialové, která gymnastiku v Deštné zavedla a která je stále duší 

našeho cvičení. 

Tímto moc děkujeme Michalovi a Evě Tesařovým za výbornou organizaci závodu a za 

pozvání a těšíme se zase příští rok u nás v tělocvičně. 

 

Lenka Zemanová 
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INZERCE A JINÉ  

 

INZERÁT  

 

Prodám rekreační chalupu v klidné části Deštné u J. Hradce. 

Zastavěná plocha 124 m2, zahrada 692 m2. V místě škola, školka, 

pošta, zdravotní středisko. V domě je zaveden veřejný vodovod, suchý 

záchod, v lokalitě se bude budovat tlaková kanalizace. Nutné úpravy 

celého domu. Dům vhodný k rekreaci nebo trvalému bydlení. Cena 

640.000 Kč.  

Informace na tel. 602 375 174 – H. Mottl. 
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Město Deštná prodává: 

 

 
 

1) LCD monitor ACER AL1716S za cenu 1.089 Kč s DPH  

2) LCD monitor BENQ G900WA za cenu 1.815 Kč s DPH 

Více informací získáte na MěÚ Deštná. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1 
2 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
- 42 -                                                                               Zpravodaj Deštenska 

 

 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Zpravodaj Deštenska                                                                                                         - 43 - 

 

 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
- 44 -                                                                               Zpravodaj Deštenska 

FINANČNÍ  PORADNA 
 

Plnění za vzniklou škodu na 

majetku 

Často se nám stává, že se na nás obrací klienti, kteří 

nedostali zaplacenou celou vzniklou škodu.  

Většina smluv v ČR funguje tak, že po určité době 

(např. po   3-5 letech) dochází k výplatě plnění o 

30% - 85% méně. Neznamená to, že by klient měl 

smlouvu starou a špatně nastavenou, může to 

být dokonce i nová smlouva.  

Příklad: Prasklá vodovodní baterie 

(vodovodní škoda) - byla poničena podlaha, 

kuchyňská linka, obývací stěna, malby a 

omítky. Klientovi vznikla škoda ve výši cca 

50 000 Kč. Vyplaceno bylo 25 600 Kč. U některých 

věcí došlo k opotřebení až 86%, a proto se dost 

výrazně krátilo plnění.  

Důležité je vybrat správného partnera, kde k této 

situaci dojít nemůže. Pokud nevíte jakého. Rádi 

Vám poradíme. 
 

Kontakt:   Hojer Josef           773 756 757 

         Vlk Michal           773 745 671 

         Kučera Vít            720 310 848  

         Marešová Michaela   606 190 299 
 


